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Három asszony jelentése 
Mint a nőpolitikái pártha- lensúlyozni a kisebb nyere- a megtermelt árut, tehát ha 

tározat megvalósulásának ségű ételkonzervek bevétel- akarnának sem tudnának 
szép bizonyítékai, úgy léptek csökkentő, illetve a fuvarár- nagy raktárkészletet tartani, 
a terembe. Három asszony. A vagy a bankkamat-növeke- Gondok, problémák termé-

nőket dés költságemelő hatását. Da- szetesen év vége felé is van-
Kon- rázsné, Juhászné, Tóthné és nak bőven. Az egyik ilyen, 

három vezetője, a többi vezető örül, hogy lé- hogy a gyár eléggé „leron-
a sok gazdasági, nyegében túl vannak a ne- gyolódott", tehát nagyon rá-

65—»70 százalékban 
foglalkoztató Szegedi 
zervgyár 
Hárman _ _ _ 
párt- és tömegszervezeti ve- héz esztendőn. Szívesen be- f émé a felújítás. Ez "olvasha 
zető közül. Fiatalok, komo- széltek a végrehajtó bizott- tó egyébként a szegedi párt-
lyak és kicsit — talán a hely ság ülésén arról, hogy a ter- értekezlet beszámolójában is, 
miatt — izgulósak. Először melés értékét tekintve a jóllehet — tekintettel az or-
számoltak be a városi párt- tröszt 17 gyára között a ne- szág gazdasági helyzetére — 
végrehajtóbizottságnak mun- gyedik, a termelékenységi egyelőre tovább kell várni a 
kájukról írásban és szemé- mutatók szerint pedig a má- terv megvalósításával. A vég-
lyesen. Az igazgatónő, Darázs sodik helyen áll a szegedi rehajtó bizottság persze se-

üzem. Csak a Budapesti Kon- gíti, támogatja a gyár fej-
ter- lesztésát, s szorgalmazza. 

Sándorné jött legelöl, a nyo-
mában Juhász Lászlóné, az zervgyárnak jobbak a 
üzemi pártvezetőség titkára, melékenységi mutatói, 
majd Tóth Lászlóné szb-tit-
kár zárta a hármast. Egymás 
mellett foglaltak helyet az 
asztalnál, majd elrendezget-
ve magukat, kis elszántság-
félével az arcukon várták a 
„rázós" kérdéseket Készek 
volta válaszolni a végrehajtó 
bizottság tagjainak, hogy 

Jelentős szépséghiba — mu-
tatott rá a jelentés, majd az 
igazgatónő is szólt róla —, 
hogy a tőkés exporttervet 
nem tudják teljesíteni. Ha-

hogy Szegednek minél hama 
rabb korszerű konzervgyára 
legyen. Addig azonban ugyan-
úgy helyt kell állni, mint ed-
dig. 

Tőrök József, a pártbizott-
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anyaghiany ütötte el tobb csüggedjenek, kérjék, igé-
millió forintos bevételtől a nyeljék mindig a kommu-
gyárat. Viszont sokat segl- nisták, a szocialista brigá-
tett, hogy sikerült csökken- dok segítségét. Igvekezzenek 
teniük a behozatalt nyugat- elhárítani az objektív aka-
róL Az eddig zömmel tőkés dálvokat, erősítsék azegyütt-
piacokon beszerzett lemez he- működést a termelő partne-
lyett most szocialista orszá- rekkel. Hangsúlyozta az ösz-
gokból származó importtal s zefoglaló, hogy ebben a tö-
dolgoznak, ami olcsóbb és jó , . . . 
minőségű. A készlettel nincs r e k v é s b e n a v á r o s ' p á r t b ; -
különösebb gond, mert év vé- zottság támogatására is min-
gére jórészt ki kell szállítani dig számíthatnak. 

Tucatnyi, kérdés hangzott 
el. majd hozzászólásokra ke-
rült sor. A három asszony 
csakhamar tapasztalhatta a 
sokirányú érdeklődést és a 
kétségtelen segítőszándékot. 
Az igazgatónő elmondotta, 
hogy amilyen jól ment a2 év 
első öt hónapja, olyan nehe-
zen boldogultak a harmadik 
negyedévben. A paradicsom-
tervet 50, a borsótervet 70 
százalékra tudták csak telje-
síteni. Ez utóbbihoz hasonló 
lett a gyümölcskonzervgyár-
tás is. Csak húskészítmé-
nyekkel tudták megszüntetni 
a hiányt. Kiemelte a 73 szo-
cialista brigád közel ezer tag-
jának helytállását. Jórészt 
nekik köszönhető, hogy a 720 
millió forintos éves értékesí-
tési tervből mégis teljesítet-
tek már 714 milliót, és szil-
veszterig biztosan elérik a 100 
százalékot. 

Ezek számok, száraz ada-
tok. Képtelenek érzékeltetni 
a mögöttük levő izgalmat, 
erőfeszítést Azt például, hogy 
mit kellett küszködni a hul-
ladék ú j módszerű és foko-
zottabb hasznosításáért, 
amely végül is félmillió fo-
rintos többletbevételt ered-
ményezett A számok sokat 
mondanak a befejezett té-
nyekről, de aligha tudják 
akárcsak megközelítően is ki-
fejezni, hogyan sikerült el-

Zöldség, gyümölcs 
télre és tavaszra 

Csütörtökön reggel a Ker- Jórészt a kedvezőtlen időjá-
tészeti Egyetem tanácstér- rás miatt, már a nyári ter-
mében ült össze a Zöldség- mékekből is árukiesés volt. 
és Gyümölcs Kereskedelmi ősszel sárgarépából, gyö-
Egyesülés (SZÖVÉRT) igaz- kérből, de még fejes ká-
gatótanácsa hogy több más p o Sztából is erőteljes keres-
fontos kérdés mellett az Idei . .. ._,,„,. . , _ .. 
forgalmi előirányzatok telje- l e U p i a c a l a k u l t k l - G y ü " 
sítéséről, a lakosság téli el- mö] csökből kisebb mérték-
látásáról tárgyaljon. A s ' á n u ben maradtak el a tervek-
vetésből kitűnt, az 1975. évi tői, elsősorban a barack, a 
felvásárlási terveket mint- szilva és a szőlő árucsoport-
egy 90 százalékban sikerült jában. 
megvalósítani: burgonyából, Valamennyi termékből 
zöldségből, gyümölcsből ösz- nagyjából a korábbi évekhev 
szesen 111 000 vagonnal vá- hasonló mennyiséget tárol-
sároltak fel. A legnagyobb a tak a lakosság téli-tavaszi 
lemaradás a zöldségféléknél,/el'á'ására. 

5! szabadultak 
utógondozása 

Tegnap, csütörtökön dél- 35 utógondozottját Is segíti, 
előtt a Csongrád megyei fő- Általános megállapítás, hogy 
ügyészség a börtönből szaba- 100 elítélt közül 50 bortön-
dultak utógondozásáriak bői szabadultnál az utógon-
helyzetéről tartott tanácsko- dozás eredményesen fejező-
zást. Ezen részt vett a dött be. A munkahelyek 
Csongrád megyei és a Sze- szakszervezeti bizottságai 
ged városi tanács, a Csöng- pártfogókat jelöltek ki mel-
rád megyei rendőr-főkapi- léjük, akik segítették őket, 
tányság, a szegedi megyei hogy beilleszkedjenek a tár-
bíróság, a Szakszervezetek sadalomba, befogadja őket 
Csongrád megyei Tanácsa családjuk, munkahelyük kol-
képviselője is. Dr. Kereszty lektívája. Szegeden az utó-
Béla, a Csongrád megyei fó- gondozói tevékenység az át-
ügyészség vezetője előter- lagosnál jobb. A szegedi já-
jesztésében megvitatták a rásban az utógondozási fel-
tanácskozáson azt a munkát, adatokat a községi tanácsok 
amelyet hosszú időn át a fő- végzik. Sándorfalva, Opusz-
ügyészség más szervek se- taszer, Zsombó, Baks és Ba-
gítségével végzett a börtön- lástya szakigazgatási szervei-
ből szabadultak utógondo- nek munkája alapos és ered-
zásában. A fejlődést mutat- ményes, ugyanez azonban 
ja az is, hogy 1967-ben 243 még nem mondható el Do-
utógondozott mellé csupán maszék, Kistelek, Bordány 
45 pártfogót jelöltek. Az ezt és Forráskút szakigazgatási 
követő esztendőkben az utó- szerveinek ebbeli tevékeny-
gondozottak számának emel- ségéről. 
kedésével együtt gyarapodott AZ elmúlt, közel tíz év 
a pártfogók száma, és 1974— tapasztalatai alapján rnsgál-
1975-ben 235 utógondozott lapítható, hogy Csongrád 
mellett már 136 társadalmi megyében a böriönből sza-
pártfogó munkálkodott. badultak utógondozása je-

Szegeden, a városi tanács l e n t 6 s e n f ejiődött, a jelenleg 
III. kerületi hivatala egész- h a t á l y o s j o g s z a b á l y adta le-
ségügyi osztálya foglalkozik h e t Ő 6 é g e k e r i b^ tu . volt ér 
a legtöbb utógondozóttal, és v 4 n lehetőség arra, hogy a 
» Szegedhez csatolt községek börtönből szabadultak mun-

kába állhassanak. E tekin-
tetben a tanácsi és társadal-
mi szervek segítése is ered-
ményes volt. Mindezt az át-
fogó operatív munkát 1976. 
január 1-től a szegedi me-
gyei bíróság veszi át a 
Csongrád megyei főügyész-
ségtől. 

BelaSsaritolták 
a terményeket 
A téli, csapadékos Idő be-

állta előtt, szinte menetrend 
szerinti pontossággal befe-
jezték a gazdaságokban a 
termények betakarítását. A 
decemberi csapadék, amely 
ezúttal esőként érkezett, már 
nem talált a földeken beta-
karítatlan termést. A nagy-
üzemi gazdaságok befejez-
ték a kukorica törését, s vé-
geztek ezzel a munkával a 
háztájiban is. 

A cukorrépa felszedése és 
átvétele országszerte végei 
árt. A termést ezekben a 
napokban vasúton és teher 
autókon fuvarozzák a gyá-
rakba. A már átvett, de csat, 
a következő hetekben feldol-
gozásra kerülő répa egy ré 
szét a nagyobb rakodóállo 
mások körzetében prizmák 
ban tárolják. (MTI) 

Ülést tartott 
u 

i i a S a s s i l n n a i i y a 
' 'Szegeden, a Technika Há- zetpolitikai bizottság a kö-

zában ülést tartott az zelmúltban megvitatta as 
MTESZ Csongrád megyei MTESZ megyei szervezeté-
szervezetének választmánya nek munkáját. A bizottság 
tegnap, csütörtökön délután, állásfoglalásával, a soron 
Az ülés résztvevőit dr. Ko- következő feladatokkal kap-
uács Kálmán, a szervezet el- csolatosan dr. Györffj 
nöke köszöntötte, majd dr. László, a megyei pártbizott -
Bátyai Jenő szaktitkár az ság munkatársa adott szóbe-
elnökség nevében beszámolt li kiegészítést. Tolmácsolta a 
a legutóbbi választmányi pártbizottság elismerését 
ülés óta végzett tevékeny- mindazoknak, akik társadal-
ségről. Ezzel az évvel tu- mi tevékenységükkel segí-
lajdonképpen lezárult egy tettek a jelentős eredmények 
szakasz az MTESZ munkájá- elérésében. Utalt arra, hogy 
ban is. Az újabb feladatokat a rendezvények között fóru-
az ötödik ötéves terv kürvo- mot kapnak a megyét köz-
nalazza. Az elnökség a jövő- vetlenül érintő gazdasngpoli-
ben is számít a yálasztmá- tikai és tudományos kérdé-
nyi tagok támogatására, a Sek, hasznos a műszaki 
feladatok megoldásában. problémák megoldása szem-Az MTESZ Csongrád me- , , 
gyei bizottsága mellett mű- Pontjából a szélesedő nem-
ködő gazdaság, és szövetke- zetközi kapcsolatok lánca. 

Segítség a tanácstagoknak 
•1 

Ülésezett a népfront megyei elnöksége 
Tegnap, csütörtökön Sze- lomban már évtizedek óta nagyobb betekintést kapja-

geden, a megyei népfront- az a gyakorlat, hogy a bi- nak a tanácsi dolgozik mun . 
székházban ülést tartott a zottságok a tanácstagi be- kájába. De a tanácstagok a 
Hazafias Népfront Csongrád számolók szervezését is se- szakigazgatási Ismeretek el-
megyei elnöksége. Nagy Ist- gítik. A népfrontszervek Kü- sajátításában Is több segít-
ván megyei nápfrontelnök lönösen kiemelt feladatuk- séget várnak, ezért még na-
megnyitója után Molnár nak tekintik ezt a támoga- gyobb gondot kell fordítani 
Sándor megyei népfront it- tást az ú j tanácstagok első folyamatos képzésükre. Az 
kár szóbeli kiegészítést fű- szereplésénél. A tapasztala- elnökség ebben a kérdésben 

tok szerint, ha jól megszer. úgy döntött, hogy az ors. á -
vezik a beszámol kat, ak- gos Irányelvek és az együtt-
kor a lakosság érdeklődése működési megállapodások fi-
is nagyobb. A községekben gyelembevételéve! a helyi 
a falugyűlések, mint a he- népfrontbizottságok a \ á ro -
lyi politika új f rumai, biz- sokban, közságokben szer 
tosították az embe-ek tájé- vezzék meg a tanácstagok 
kozta'ását. A pozitívumok továbbképzését. Eiyébként 

választ k és ellenére nem kívánt j r lm- az elnökség az ülésen ho-
kapcsolatának ségek is tanasztalhatók. Elő- zott határozatait m-gkü!di a 

zött ahhoz a jelentéshoz, 
amelyben tájékoztatta az el-
nökséget, hogy a népfront 
miképpen segítette, segíti a 
tanácstagokat munkáju ban. 

Köztudott, a népfrontmoz-
galomnak fontos politikai 
feladata a tanácstagok tá-
mogatása, a 
képviselőik 
ápolása. Ennek a tevékeny-
ségnek több hasznos mód-
szere alakult kl eddig. 

Különösen a múlt évtől 
vált rendszeressé, hogy Sze-
geden tanfolyamokat ren-
deznek a fiatal, munkás ta-
nácstagoknak és itt felvilá-
gosítást, ismereteket kap-

fordul például hogy a vá- városi és járási népfrontbi-
ros_ és közs 'gfejlesztési kér- zottságoknak és a népfront-
dések mellett nem foglal- szervek a kedvező tanaszta-
koznak fontosságának meg- latokat felhasználhatják a 
felelően a nő-, lf'úságpoliti- tanácstagok segítésében, 
ka, a közművelődés, a szo- A tegnapi tanácsko ásón a 
ciálpolitika legjelentősebb testület megvitatta és meg-
feladataival. határozta a jövő évi munka-

A vitában többen felve- tervet is. Az ülés Nagy Ist-
nak azokr 1 a tudnivalókról, tették, biztosítani kell min- ván zárszavával fejeződött 
amelyek köz'Teti szereplé-
sükhöz elengedhetetlenül 
szükségesek. Emellett igen 
jó kezdeményezésnek bizo-
nyult: a népfrontszervek 
megvitatják a nő- és fiatal 
tanácstagokkal — a tanács-
ülések előtt —. hogy felszó-
lalásaikkal mlkéop segíthe-
tik elő területük gondjai-
nak gyors megoldását. 

A rétegta'álkozók alkal-
mával a tanácstagok általá-
ban a tan ács törvén vr ' l , a 
város- és községp úiHkai fel-
-datokr 1. különböző társa-
dalomoolitikai kérdésekről 
kannak tájékoztatást. Eze-
ken a rendezvénvekon lehe-
tőség nyí'ik arra, hogv a 
tanúests"ok véleménvüket 
elmondják nai ja lnk fontos 
problémáiról. Több helyen 
már bevált módszer: a nem-
rég megválasztott tanácsta-
gok betekintést kannak az 
államigazgatási munkába, és 
így megismerhetik a tanácsi 
apparátus legfontosabb tevé-
kenységét. A népfrontmozga. 

denütt. hogy a tanácstagok be. 

Jugoszláv ifjúsági 
delegáció megyénkben 

T á j é k o z t a t ó : 

A decemberi és a januári 
munkabér-fizetési 

napokról 
A karácsonyi és az év vé- 1976. január 1-én esedékes 

gi, illetve az újévi munka- béreket december 29-én, va-
izüneti napokra való tekin- lamint a január 2-án, 3-án és 
tettel a Magyar Nemzeti 4-én esedékes béreket de-
3ank szabályozta a derembe- cember 30-án fizetik ki az Sí-
ri és a januári munkabér ki- lami és a szövetkezeti válla-
íizetásének rendjét. Eszerint latoknál. 
3 december 23-án, 24-én és Ugyanakkor az állami és a 
25-én esedékes béreket de- szövetkezeti építőiparban ér-
cember 22-én; a december v é n v e s d e c e m b e r 03.1 x. a 
26-án, 27-én és 28-án esedé- Vényes december 23-1, és a 
kes bérekét december 23-án; felsoroltakon kívüli bérfize-
a december 30-án, 31-én és tési napok nem változnak, 

Tegnap, csütörtökön a reg-
geli érákban egynapos lá-
togatásra ifjúsági delegáció 
érkezett megyénkbe. A Ju-
goszláv Szocialista Ifjúsági 
Szövetség Vajdasági Vá-
lasztmánya háromtagú kül-
döttségét Bódi György, a 
KISZ Csongrád megyei bi-
zottságának első titkára és 
dr. Dékány Klára, az ifjúsá-
gi szövetség Szeged városi 
első titkára köszöntötte a 
röszkei határátkelőhelyen. 

A KISZ Csongrád megyei 
bizottságán megtartott ta-

szélték az úttörő- és az If-
júsági szervezetek közös 
tennival'it, és a testvérvá-
rosi kapcsolatok továbbfej-
lesztésének lehetőségeit. 
Ezen a megbeszélésen részt 
vett Pádár Lászlóné, a me-
gyei úttörőelnökség elnöke és 
Szabó Gáspár, a KISZ hód-
mezővásárhelyi bizottságá-
nak titkára is. 

A vendégek délután meg-
tekintették a várost: többek 
között a Nagyalföldi Kő-
olaj," és Földgáztermelő Vál-

nácskozáson először Branko lalat algyői központját és a 
Sztojanov — a delegáció ve- KISZ-vezetőképzés helyeit: 
zetője — szólt részletesen a 
JSZISZ előtt álló soron kö-
vetkező feladatokról, majd 
Bódi György vázolta a jö-
vő év májusában megrende-

az újszeged! tábort és Isko-
lát, ahol ösz Károly politi-
kai képzési felelős adott t á . 
jékoztatást az ú j képzési 
rendszerről, az első tapasz-

zésre kerülő IX. kongresz- talatokról. 
szus előkészületeit, a leg- A vendégek a késő esti 
fontosabb célkitűzéseket. Ezt órákban utaztak el me-
követően részletesen meg'oe- gyénkből. 

ö'azik az óriás fenyő 
Hamisítatlan téli hangú- a parlamenti fenyőfát a 

'atban vágták ki csütörtökön Soproni Tanulmányi Erdo-
3 Soproni Tanulmányi Erdő- gazdaság adja. Az óriás fc:-
;azdaság Sopron környéki nyót motoros fürésszel f t -
erdészetében, Sopronhorpács szerelt brigád vágta ki, k i -
határában ,a parlamenti fe- lönös óvatossággal, 
nyőfát. A 23 méter magas, Az óriás karácsonyfát még 
szépen fejlett, 100 éves fe- csütörtökön felrakták a 
nyőfaóriást szerdán még eső kocsira, amely Sopronba ' á t -
áztatta, csütörtökre virradó- te a szállítmányt, ahonnan 
ra azonban már hótakaró pénteken reggel indul Buda-
berította. Sok éve már, hogy pestre. 

* 


